
A� er school

Magazine 2 2017/2018

Studievereniging Fiscagio



2 3 3

 

Beste lezer,

Het is alweer � jd voor het tweede en tevens het laatste magazine van het college jaar 2017-
2018. Het thema van dit magazine is ‘A� er school’. We willen hier een inzicht geven wat je na 
jouw studie te wachten staat.  

Nadat het eerste magazine de deur uit ging, star� e de magazinecommissie direct met het 
maken van de volgende edi� e. Zij mogen wederom trots zijn op het eindresultaat. Namens het 
bestuur wil ik de magazinecommissie bedanken voor al hun inzet het afgelopen jaar. 

In deze edi� e van het magazine leest u over de ac� viteiten die wij het afgelopen half jaar 
hebben georganiseerd. Zo zijn wij onder andere op bezoek geweest bij Accon avm, Bentacera 
en bij De Belas� ngdienst.wij op bezoek geweest bij Accon avm & Bentacera. Ook zijn wij op 
bezoek geweest bij de Belas� ngdienst. Daarnaast zijn wij in de mei vakan� e op buitenlandse 
reis geweest naar Zagreb (kroa� ë). Maar ook kunt u in dit magazine lezen over alle andere 
leuke ac� viteiten die het afgelopen jaar zijn georganiseerd. 

Ten slo� e wil ik van dit moment gebruik maken om de leden en onze partners te bedanken 
voor het medemogelijk maken van al onze ac� viteiten het afgelopen jaar.

Voor meer actueel nieuws en ac� viteiten kunnen jullie terecht op onze website: 
www.fi scagio.nl. Mochten jullie vragen hebben kunnen jullie al� jd een mail sturen naar 
info@fi scagio.nl of even binnenlopen op ons kantoor!

Ik wens u veel lees plezier toe!

Sco�  Bakker 
Voorzi� er 2017-2018

Voorwoord
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Op 16 januari mochten de studieverenigingen Fiscagio, HSE Faktor en Check samen 
de opnames van het televisieprogramma ‘Weet ik Veel’ bezoeken. Dit programma, 
gepresenteerd door Linda de Mol werd elke zaterdagavond om 20:40 uitgezonden op RTL 
4. De afl evering werd uitgezonden op 10 februari. 

Met groep van ruim veer� g studenten vertrokken wij dinsdag 16 januari vanaf sta� on 
Groningen naar het Mediapark in Hilversum. Een treinreis van ongeveer twee uurtjes ging 
met de gezelligheid van een grote groep gelukkig snel voorbij. Eenmaal in het Mediapark 
aangekomen werd je geregistreerd als student en kreeg je een stoelnummer aangewezen. 
Je mocht niks mee naar binnen dus alle persoonlijke spullen kon je opbergen in kluisjes. 
Vooraf de opnames moesten we een geruime � jd wachten samen met 300 andere 
studenten. Vervolgens werd je in groepen naar beneden gebracht door de producer. Deze 
groepen werden opgenoemd en waren a� ankelijk van de plek waar je zat in het publiek. 
Nadat iedereen in de zaal zat kregen we een uitleg over het stemkastje. Met dit kastje 
kon je antwoorden geven, en dat bleek af en toe nog best las� g te zijn. Je had namelijk 
maar ontze� end weinig � jd om je antwoord in te drukken. Gelukkig hadden we een paar 
oefenvragen voordat we begonnen met de opnames. De drie bekende Nederlands werden 
vervolgens aan ons voorgesteld. De eerste was Mar� jn Koning. Voornamelijk bekend als 
cabare� er maar ook columnist en tekstschrijver. De tweede kandidaat was Amara Onwuka. 
Weervrouw bij RTL en winnares van Expedi� e Robinson in 2015. Tot slot was Gerard Joling 
de derde bekende Nederlander. Waar hij nu echt bekend van is weet ik niet, maar laten we 
het erop houden dat het een ontze� end leuke man is. Tijdens de opnames waren er steeds 
twee rondes met � en vragen die we moesten beantwoorden. Na twee rondes hadden we 
een korte pauze. Wij mochten niet van onze plek komen, maar we konden wel leuk zien hoe 
de stylisten en visagisten de kandidaten en Linda weer opmaakten. Nadat er � en ronden met 
elk � en vragen opgenomen waren was er een fi nale. Helaas was de winnende student niet 
iemand van de Hanzehogeschool. Deze student speelde samen met Amara de fi nale. Na de 
fi nale konden alle studenten hun eigen cijfer op de vragenserie zien op het stemkastje. Alles 
boven de 6 was een voldoende, en gelukkig heb ik die zelf wel mooi gehaald met een 6,4. 
Helaas krijg ik er geen studiepunten voor. 

De terugreis ging niet in een grote groep. Iedereen was elkaar een beetje kwijt geraakt en 
sommigen gingen nog een hapje eten in Hilversum, Amersfoort of omstreken. Zelf was ik 
tegen 8 uur weer thuis van een ontze� end leuke dag. Een hele ervaring en vooral gewoon 
heel erg leuk om een keer mee te maken. Want achter de schermen, daar gebeurt zoveel 
meer dan dat je op de televisie te zien krijgt.   
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Wij vertrokken behoorlijk vroeg vanaf 
sta� on Groningen. Per trein reisden wij naar 
Nieuwegein, dit duurde langer dan verwacht 
omdat de NS weer eens problemen had… 
Maar dat hee�  onze pret niet bedorven. 
Aangekomen in Nieuwegein, in het 
restaurant Will’s, kregen wij een heerlijke 
lunch. Nadat onze buikjes weer gevuld 
waren, konden wij meteen door naar ons 
eerste bedrijfsbezoek, Flantua. 

Flantua hee�  als doelstelling de 
bedrijfsuitvoering van middelgrote en 
kleine ondernemingen te verbeteren. 
Dit doen ze door ac� ef te adviseren en 
ondersteuning te bieden op administra� ef, 
bedrijfseconomisch, fi nancieel en 
fi scaal gebied. Op loca� e kregen wij een 
presenta� e van Nico Hardenbol over 
crowdfunding. Dit was voor ons allemaal 
heel leerzaam, vooral voor de ouderejaars! 

Na het bedrijfsbezoek gingen wij met 
z’n allen naar ons hostel in Utrecht. Hier 
hebben wij even � jd gehad om ons op te 
frissen voor het drukke avondprogramma. 
De avond begon met een etentje in café Rex. 
Hier hebben wij gezellig gezeten en gegeten, 
daarna gingen wij rich� ng de escaperoom. 
Omdat onze lieve Emiel de weg in Utrecht 
niet zo goed wist, was de hel�  hierdoor 
helaas verdwaald. 

De escaperoom was ongelofelijk leuk om te 
doen! We werden in drie groepen verdeeld. 
De groep die aan de beurt was, werd in een 
bunker opgesloten waar je moest proberen 
om een bom te ontmantelen. Doormiddel 
van opdrachten op te lossen kwam je steeds 
dichterbij de oplossing. Het was allemaal erg 
spannend en het teamverband was goed 
aanwezig. Tijdens het wachten waren er 
verschillende hapjes en drankjes aanwezig. 

   Binnenlandse reis
Op 8 februari 2018 zijn wij met de studievereniging Fiscagio naar Utrecht gegaan voor de 
binnenlandse reis! Hier hebben wij onder andere de bedrijven Flantua en Flynth bezocht.

Wij als commissie hebben onwijs van de reis genoten en 
hopen dat volgend jaar net zo’n succes wordt!

Ook konden wij gebruik maken van vele 
bordspellen. Het leukste moment vond ik 
persoonlijk wanneer het laatste groepje 
de bunker in mocht. Iedereen kon via een 
groot scherm meekijken hoe de groep de 
escaperoom ervaarde. Na de escaperoom 
moesten wij natuurlijk onze avond goed 
afsluiten met een borrel. Bij het Pakhuis 
hebben wij een fantas� sche avond gehad! 
Het Pakhuis is een feeststent voor 
studenten, hier was er een rad aanwezig 
waar velen van ons gebruik van maakten. 
Ruben draaide met een beetje pech, want 
hij moest uit zijn schoen een biertje drinken! 
De avond ging nog tot in de late uurtjes 
door.

De volgende ochtend kregen wij in ons 
hostel een heerlijk ontbijtje met verse 
broodjes en sapjes. Dit konden wij goed 
gebruiken na een avondje stappen. 

Per trein gingen wij rich� ng Assen voor een 
bedrijfsbezoek aan Flynth. Flynth adviseurs 
en accountants s� muleert zijn ondernemers 
en werknemers om het maximale uit zichzelf 
te halen. Zij voorzien hun klanten � jdig van 
relevante cijfers, geven advies en verlenen 
zekerheid op basis van de laatste inzichten 
vanuit de markt en wet- en regelgeving. 
Op loca� e kregen wij een casus van Emile 
Zijlstra en van onze eigen Hilde Postma. 
Door middel van de casus moesten wij de 
rol als adviseur en belas� ngdienst spelen. 
Dit vonden wij allemaal erg interessant! Ook 
werd er voor ons een lunch geregeld, met 
allemaal lekkere broodjes. Na afl oop kregen 
wij een wijnproeverij. Deze bestond uit 
verschillende wijntjes en bijpassende hapjes 
die de smaken van de wijn versterkten. 
Dit was een heerlijke afslui� ng van onze 
binnenlandse reis!
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Afgelopen maand gaf het Europees Hof van Jusi� � e (HvJ) een procederende 
belas� ngplich� ge gelijk: hij stelde dat de Nederlandse regeling omtrent de fi scale eenheid 
op sommige onderdelen strijdig is met het Europees recht. Als reac� e hierop voerde 
de Staatssecretaris van Financiën een wetswijziging door. Maar wat betekent deze 
wetswijziging en is dit het einde van het fi scale eenheidsregime zoals wij dat kennen? 

In oktober van 2017 bracht de Advocaat Generaal (AG) van het HvJ zijn conclusie uit. Het 
was niet de eerste keer dat de Nederlandse fi scale eenheidsregels onder druk stonden. Ook 
in eerdere zaken over het Nederlandse regime en vergelijkbare regimes vielen gelijksoor� ge 
arresten. De conclusie van de AG was daarom reden genoeg voor de Staatssecretaris van 
Financiën om al maatregelen te nemen, vóórdat het tot een arrest kwam. Hij voorzag 
namelijk een enorme budge� aire derving als het arrest van het HvJ in lijn zou zijn met de 
conclusie van de AG. Om dit te voorkomen werden op 25 oktober 2017 onder voorbehoud 
van de uitkomst van het arrest wijzigingen aangekondigd ten aanzien van het fi scale 
eenheidsregime.

Waar gaat het nu over?

De kern van de discussie was de vraag of de verenigbaarheid van het fi scale eenheidsregime 
met Europees recht in zijn totaliteit bezien moet worden, of dat deze in onderdelen kan 
worden “geknipt” die stuk voor stuk moeten worden getoetst aan het Europees recht. 
Nederland meende dat sprake is van een coherent geheel van regels waaruit “cherry-picking” 
niet mogelijk zou moeten zijn. De procederende belas� ngplich� ge meende echter dat het 
fi scale eenheidsregime (dat hij niet kon toepassen) voor anderen op onderdelen leidde tot 
een guns� ger resultaat. Hij plei� e voor de “per-element-benadering”. 

Wat concludeert het HvJ?

Het HvJ concludeert dat de “per-element benadering” kan worden toegepast.  Dat betekent 
dat de belas� ngdienst niet in fi scale eenheid gevoegde par� jen de mogelijkheid moet geven 
hun fi scale winst op gelijke manier te berekenen als par� jen die wél in fi scale eenheid 
gevoegd zijn. Meer concreet: de niet-gevoegde par� jen mogen niet worden geconfronteerd 
met fi scaal niet-a� rekbare rente die wel a� rekbaar zou zijn als ze een fi scale eenheid 
vormden. 

Wat doet de Staatssecretaris van Financiën?

De Staatssecretaris van Financiën hee�  voor een aantal situa� es bepaald dat een fi scale 
eenheid zijn fi scale winst deels moet berekenen alsof er geen fi scale eenheid is. Daarmee 
komen par� jen die een fi scale eenheid hebben gevormd voor een aantal (fi scale winst 
verhogende) bepalingen in dezelfde situa� e als par� jen die geen fi scale eenheid hebben 
gevormd. Dit verklaart dan ook waarom in de media werd gesproken over een nadeel 
voor Nederlandse bedrijven. Niet in fi scale eenheid gevoegde par� jen krijgen door de 
wetswijziging dezelfde behandeling als wél gevoegde par� jen.  Om dit te bereiken wordt hun 
posi� e verslechterd, in plaats van dat de posi� e van niet-gevoegde par� jen wordt verbeterd. 
De procederende par� jen hebben daarmee voor de toekomst een pyrrusoverwinning 
gehaald. Gelukkig hebben ze wel de addi� onele rentea� rek over de periode tot en met 25-
10-2017.

Voor welke situa� es hee�  de wetswijziging met terugwerkende kracht eff ect?

Door de wetswijziging worden leningen die binnen een fi scale eenheid zijn verstrekt (resp. 
opgenomen) zichtbaar. Deze werden in het verleden “weggeconsolideerd” bij het opstellen 
van de aangi� e. De crediteur van de lening zal nu de rente aan de winst moeten toevoegen 
en de debiteur van de lening zal de rente in beginsel van de winst willen a� rekken. Als dat 
lukt, is er niets aan de hand. Echter, op het niveau van de debiteur van deze leningen moet 
nu geanalyseerd worden of deze rente wel a� rekbaar is. A� rek kan bijvoorbeeld worden 
beperkt door de ar� kelen 10a Wet VPB 1969 en 13l Wet Vpb 1969. Indien de rente niet 
a� rekbaar is, dan hee�  de fi scale eenheid dus wel de rentebate bij de crediteur in de winst te 
verantwoorden, maar niet de rentelast bij de debiteur. De winst van de fi scale eenheid neemt 
dan toe met het verschil tussen die twee posten. Vóór de wetswijziging werden de rentebate 
EN de rentelast tegen elkaar weggestreept en hadden ze geen invloed op de fi scale winst van 
de fi scale eenheid.

Wat kunnen we nog meer verwachten?

Waar eindigt de discussie over de verenigbaarheid van het fi scale eenheidsregime met 
Europees recht? Er valt niet uit te sluiten dat op termijn het gehele fi scale eenheidsregime 
opnieuw ontworpen wordt of zelfs helemaal afgescha�  wordt. Met de uitspraak van het HvJ 
dat de per-elementbenadering van toepassing is, kan nu door belas� ngplich� gen op basis 
van ieder vermeend nadeel een nieuwe zaak aangespannen worden. Dit zal naar verwach� ng 
iedere cohesie uit de regeling halen en steeds grotere budge� aire risico’s voor de schatkist 
met zich brengen. Het is daarom niet uit te sluiten dat we vroeg of laat de fi scale eenheid 
zoals we die nu kennen vaarwel gaan zeggen. Of er dan een ander consolida� eregime voor 
in de plaats komt, zullen we moeten afwachten. Dat is wel aangekondigd, maar hoe dat eruit 
zou moeten zien is nog erg onduidelijk.

Gevolgen voor de prak� jk

Voor de prak� jk is het belangrijk te onderkennen dat er nu nog een fi scale eenheid bestaat, 
maar dan met enkele beperkingen. Aangezien de kans groot is dat er meer wijzigingen 
gaan komen, is het van belang om ac� viteiten zoveel mogelijk te structureren zoals ook 
gewenst zou zijn zonder fi scale eenheid. Ruim dus zoveel als mogelijk fi scale verliezen op, 
herstructureer nog zo lang als het kan binnen fi scale eenheid en zorg voor goede onderlinge 
verrekenprijzen.  
Nog vragen? We overleggen graag met je over je concrete situa� e en de gevolgen van de 
wetswijzigingen.

   Fiscale eenheid in de kel
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   Interview met Theo van Mal   Interview met Theo van Mal
Achtergrond en huidige dienstbetrekking

Theo van Mal kennen wij tegenwoordig allemaal als 
docent op de Hanzehogeschool Groningen (dit doet hij nu 
alweer zes jaar)! Theo gee�  verschillende vakken, zoals: 
bedrijfsadministra� e, studieloopbaanbegeleiding, fi nanciële 
dienstverlening, WFT schade par� culier en WFT schade 
zakelijk. Voordat hij op deze school terecht is gekomen als 
docent, is hij 25 jaar werkzaam geweest in het bedrijfsleven. 
De eerste 12,5 jaar van zijn carrière hee�  hij gewerkt op 
een klein advieskantoor. Hier was hij erg allround, waardoor 
hij veel ervaring hee�  kunnen opdoen. Deze ervaring hee�  
hij goed kunnen toepassen bij zijn volgende baan, namelijk 
bij Meéus! Meéus is een groot verzekeringskantoor met 
ongeveer 72.000 zakelijke en 300.000 par� culiere klanten. 
Hiermee behoort het in de top 3 van verzekeringsadviseurs 
van Nederland! In de 12,5 jaar dat Theo hier werkzaam is 
geweest, hee�  hij zichzelf behoorlijk opgewerkt. Iets waar 
menig student FTA jaloers op kan zijn! Van commerciële 
binnendienst tot Manager par� culieren van Noordoost 
Nederland, via tussenliggende func� es binnen het bedrijf. 

Toch hee�  hij na 25 succesvolle jaren het roer om gegooid en hee�  hij gekozen voor een 
baan als docent in het hogere beroepsonderwijs. Een beroep dat hem al� jd al aangetrokken 
had. Nooit hee�  hij spijt gehad van deze keuze, want hij gaat elke dag fl uitend naar zijn werk! 

    “Doe werk wat je leuk vindt, 
en je hoe�  geen dag meer te werken!”

Naast het lesgeven hee�  Theo sinds november vorig jaar een eigen onderneming opgezet. 
Dit was iets wat hij al� jd al wilde doen. Deze onderneming hee�  de naam ‘DeJongVanMal’ en 
hij dit doet in samenwerking met een partner die hij kent via de Hanzehogeschool;

“DeJongVanMal is een fi nanciële dienstverlener opgericht door Theo van Mal en Jos de Jong. 
Zij hebben samen meer dan zes� g jaren aan fi nanciële kennis en ervaring. Theo hee�  zijn 
kennis en ervaring opgedaan bij all-round advieskantoren en in de verzekeringswereld. Jos 
is opgeleid tot fi scalist en hee�  zich ontwikkeld tot een all-round fi nance professional. Beide 
heren hebben ook een uitgebreide advies- en onderwijsachtergrond.

De kracht van ons bedrijf ligt in de persoonlijke en integere benadering en ondersteuning 
van onze rela� es. Wij regelen de fi nanciën mét onze rela� es en niet vóór onze rela� es. Alles 
is erop gericht om op een integere wijze onze rela� es zo snel mogelijk bij hun fi nanciën te 
betrekken of onze rela� es zo spoedig mogelijk inzicht in hun fi nanciële situa� e te geven.” 
(Bron: www.dejongvanmal.nl) 

Na het afronden van zijn studie Bedrijfseconomie hee�  Theo er bewust voor gekozen om 
deze stap nog niet te ze� en. Toender� jd had hij de mogelijkheid om een verzekeringskantoor 
over te nemen, maar hij had het gevoel dat het daar nog te vroeg voor was. Zijn jarenlange 
werkervaring en opgedane kennis hebben uiteindelijk de doorslag  gegeven om nu de stap 
wel te ze� en: ‘‘Als je iets niet probeert, weet je nooit of het leuk is of niet.’’ 

Als hij zijn carrière weer over had mogen doen, had hij er niks aan veranderd!

De nieuwe opleiding FTA

Theo van Mal ziet de samenvoeging van de opleiding FSM en FRE als een voordeel en een 
nadeel: ‘Met de opleidingen FSM en FRE werd de student erg gespecialiseerd opgeleid. Met 
de samenvoeging van de twee opleidingen worden de studenten meer allround opgeleid 
wat als voordeel en als nadeel gezien kan worden.’ Wel ziet Theo het voornamelijk als een 
voordeel, omdat de student hierdoor meer kennis krijgt en breder wordt opgeleid. Volgens 
Theo blij�  de baangaran� e erg hoog. De wetgeving rond de fi scaliteit en verzekeringen blij�  
zich namelijk ontwikkelen en blij�  toenemen, waardoor de vraag naar ons als FTA student 
hoog blij� . Echter blij�  dit natuurlijk al� jd las� g te zeggen. 

De echte vorming van de studenten vindt plaats in het bedrijfsleven. Dit is waarom wij in het 
nieuwe curriculum al contact maken met het bedrijfsleven, denk hierbij bijvoorbeeld aan de 
Innova� e werkplaatsen (IWP). 

Wij, FTA-studenten, hebben een mooie toekomst in het vizier met natuurlijk 
een mooie en waardevolle afgeronde bachelor opleiding! 
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Om 18.00 werden wij verwacht bij 
Hooghoudt en na dat we bij de ingang 
hadden verzameld gingen we met zijn allen 
daar naar binnen. 
We werden hartelijk ontvangen en mochten 
eerst rus� g in een gezamenlijk ruimte gaan 
zi� en waar we een hapje en een drankje 
aangeboden kregen. 

Daarna werd er door een medewerker van 
het bedrijf Hooghoudt een woordje gedaan 
over wat er allemaal gebeurt in het bedrijf.  
Daarna kregen we een kort fi lmpje te zien 
over de historie van Hooghoudt. 

Hooghoudt is een familiebedrijf dat in 1888 
werd opgericht door Hero Jan Hooghoudt. 

Om 23:00 werd bekend gemaakt wie de 
nieuwe vice-voorzi� er is; Nelly Kiltschik. 
Zij moest als inwijding een groot, volgens 
Nelly, smerig shotje nemen, maar dit was 
het allemaal waard. Er waren veel mensen 
aanwezig op de borrel, ook bestuursleden 
van andere studieverenigingen om Nelly 
te feliciteren. Ook was er een beerpongset 
aanwezig, dit doet al� jd her goed bij 
studenten. 

Het was hierdoor een gezellige en 
geslaagde avond! 

 

Na ons bezoek bij Hooghoudt op 7 maart 
2018, hadden we aansluitend een borrel 
met als thema ‘glow in the dark’. Het was 
een erg gezellige borrel. Zo kreeg iedereen 
bij binnenkomst een glow in the dark 
armband en waren veel gezichten, na afl oop 
van de borrel, bedekt met glow in the dark 
verf. 

Na de rondleiding kregen we nog een leuke 
kleine proeverij. Waar we allerlei soorten 
Hooghoudt mochten proeven. De drankjes 
werden gecombineerd met een klein 
hapje wat aansloot op de drank wat werd 
geschonken. 

De proeverij was een leuke afslui� ng van 
een geslaagde avond met Fiscagio bij 

dis� lleerderij Hooghoudt!
 

Nadat hij overleed werd het door zijn vrouw 
Grietje voortgezet. In de daaropvolgende 
jaren is het bedrijf in de familie Hooghoudt 
gebleven. Hooghoudt is een bedrijf 
dat diverse gedis� lleerde dranken en 
limonadesiroop produceert. Ze zijn vooral 
bekend om hun Berenburg en hun Jenever 
in Nederland.

Na de presenta� e kregen we een 
rondleiding door het bedrijf. Hier konden we 
onder andere zien waar de medewerkers 
dagelijks de drank produceren. Hier werden 
steeds korte leuke stukjes verteld over hoe 
het produc� eproces in zijn werk ging en hoe 
de drank uiteindelijk geproduceerd werd. 

  Hooghoudt en borrel  Hooghoudt en borrel
Op 7 maart 2018 zijn we met Fiscagio naar  dis� lleerderij Hooghoudt geweest in Groningen. 
Hier hebben we onder andere een rondleiding gehad en mochten we enkele drankjes van 
hun proeven. 



14 15 15

  Bedrijfsbezoeken Accon avm en Bentacera  Bedrijfsbezoeken Accon avm en Bentacera  Bedrijfsbezoeken Accon avm en Bentacera  Bedrijfsbezoeken Accon avm en Bentacera

‘s Ochtends vroeg verzamelden wij met zijn 
allen op het hoofdsta� on van Groningen, 
vervolgens gingen we met de bus naar 
Drachten. Eenmaal aangekomen liepen we 
rich� ng het eerste bedrijf: Accon avm. Met 
een kopje koffi  e en wat lekkers werden wij 
welkom geheten bij dit bedrijf. 

Er werdt een aantal mensen aan ons 
voorgesteld. Zij vertelden ons wat over 
hun beroep en func� e binnen het bedrijf. 
Vervolgens werd er een presenta� e gegeven 
over de soorten klanten die ze hebben, dat 
ze veel topsporters als klant hebben vonden 
wij opmerkelijk en interessant. 

Na de presenta� e hebben we gezellig 
geluncht, hier konden wij de medewerkers 
vragen stellen. Na de lunch was het � jd 
voor abseilen! Nadat iedereen één of twee 
keer naar beneden was gegaan zijn we weer 
doorgegaan om naar het tweede bedrijf te 
gaan, dit was Bentacera. 

Aangekomen bij dit kantoor werden we 
gelijk in groepen ingedeeld, aansluitend 
kregen wij eerst een uitleg en werden alle 
medewerkers voorgesteld. Na de voorstel 
ronde kregen wij een korte uitleg van wat 
ons die middag te wachten stond staan. 

We kregen een casus over een bedrijf met 
een aantal problemen. Deze problemen 
moesten wij zien op te lossen. Hiervoor 
was het nodig om vragen te stellen aan de 
directeur, medewerker en de fi scalist van 
het bedrijf. Aan de hand van de antwoorden 
die wij kregen, konden wij een passend 
advies opstellen. Al met al was het een hele 
leuke, leerzame en interac� eve casus.

Na deze casus kregen wij nog een korte 
kahoot over Bentacera zelf, Hilde was toen 
de gelukkige winnaar. Op het einde was er 
nog een gelegenheid om te borrelen met de 
medewerkers van Bentacera in Drachten. 

Hier konden wij ook alle vragen stellen die 
wij hadden met een lekkere borrel er bij. 

Al met al was het een leuke en leerzame 
dag!

Dinsdag 13 maart zijn wij met z’n allen naar de bedrijven Accon avm en Bentacera geweest 
voor een inhouse dag.
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  Een Ton aan werk!  Een Ton aan werk!

Toen ik hem vroeg hoe de overgang van 
het hbo naar de universiteit is dan was dat 
volgens hem groot “Op het mbo helpen 
ze je wel, op het hbo is het al wat meer 
zelfstudie, maar op de universiteit geven zij 
je iets en je moet het jezelf maar aanleren”. 
Het is moeilijk, maar volgens hem wel 
leuk “20 studiepunten mag ik � jdens mijn 
master zelf kiezen, als je iets studeert wat 
je interessant vindt dan is het niet studeren 
maar een hobby. Het is niet zoals op het hbo 
dat je aan 20/30 uur studeren in de week 
genoeg hebt. De eerste periode heb ik geen 
punten gehaald, ik ben nu bijna weer bij en 
moet nog één tentamen inhalen”.
Ton vond het wel even raar dat hij bijles 
nam. Op de Hanzehogeschool gaf hij 
namelijk zelf bijles “Op de Hanze gaf ik 
bijles en nu krijg ik het”. Wij vroegen hem 
of bijles nemen duur is “Ach ja, als je nu 
alles haalt dan kan je wel eerder werken 
en dan verdien je het wel terug. Mijn oude 
economie docent van de havo zei dat elk 
jaar later dat je zal werken, dan zal je ook 
later op je hoogst haalbare inkomen komen 
te zi� en. Dat is een heel goed punt van hem, 
toen ik het salaris van bachelor en master 
zag toen dacht ik ook; die extra studiekosten 
heb ik in een paar maanden terugverdient. 
Veel mensen zien de opportunity costs ook 
niet van het snel klaar zijn en door studeren. 
Er wordt te vaak gekeken naar wat kan ik nu 
verdienen en niet naar de lange termijn. Als 
ik aan jou zou vragen of hij €100,00 nu zou 
willen, €200,00 volgende week en €1.000,00 
over een jaar dan zou je waarschijnlijk 
kiezen voor die €100,00 nu”.

“Het is niet zoals het hbo, aan 20/30 uur 
studeren heb je niet genoeg”

Toen ik vroeg waarom hij door ging studeren 
zei hij het volgende “In het eerste jaar 
wist ik niet zeker wat ik wilde doen. In het 
tweede jaar kwam wat meer verdieping en 
begon ik het al wat leuker te vinden. In jaar 
drie kwam ik erachter dat ik goed was in 
wat ik leuk vind”. Toen hij de studie Finance 
zag op de RUG, was hij om. Wanneer hij 
de vraag kreeg wat hij er zo leuk aan zijn 
studie vond, zei hij: “Het analyseren van 
data vind ik super interessant, via data kan 
je namelijk verbanden zoeken, met data 
kan je overigens ook verbanden aantonen 
die eigenlijk niet bestaan. Ik noem even een 
voorbeeld: stel dat als de zon schijnt dat 
en er veel stoelen worden verkocht. Dan 
zou je kunnen zeggen dat mensen stoelen 
kopen als het zonnig, maar ook dat, als veel 
mensen stoelen kopen het zonnig wordt. 
Hahaha, maar dat is natuurlijk onzin! En hoe 
meer data ik krijg hoe leuker ik het vind”. Ik 
vroeg hem of hij nog � jdens zijn studie op 
de Universiteit nog voordelen had, omdat 
hij op het mbo eerst hee�  gezeten “Op het 
mbo begonnen we met coderen! Weet jij 
nog wat dat is? Je leerde op die manier de 
gedachte achter het boekhouden. Er is nog 
wel iets wat ik jammer vind aan het mbo, 
wat er ook op het hbo was. De verplichte 
colleges. De ongemo� veerde leerlingen 
� jdens colleges zorgen voor afl eiding”.

Op een gegeven moment gingen wij praten 
over zijn stage in het derde jaar op de 
Hanzehogeschool. Ton hee�  stagegelopen 
bij stage bij Hanzevast. Een organisa� e 
die overigens niet gelinkt is aan de 

Het thema van het Magazine is “a� er school”, daarom leek het ons leuk om afgestudeerde 
studenten te vragen hoe het met hen gaat en of zij doen wat zij leuk vinden en waar ze 
voor hebben gestudeerd.

Toen wij Ton Kremer vroegen of hij dat wilde doen, zei hij gelijk enthousiast: “ja!”. 
Wij hadden ook niet anders verwacht. Ton is namelijk een hele leuke frisse jongeman 
die graag mensen wil helpen en bezig wil zijn. Hij hee�  � jdens zijn periode op de 
Hanzehogeschool ook gewerkt bij verschillende bedrijven en is nu ook nog steeds ac� ef 
bij diverse studieverenigingen. Daarnaast is hij nu werkzaam bij Gebiedscoörpora� e 
Westerkwar� er en studeert hij Finance aan de Rijksuniversiteit Groningen. Dan zal je vast 
denken hee�  hij het dan niet druk? Ja, maar zoals hij zelf zegt: “Als ik thuis zit én niks doe, 
dan voel ik mij nu� eloos”.

Hanzehogeschool. Tijdens zijn stage was hij 
ac� ef als assistent fund manager. Volgens 
Ton was de stage vrij breed. Hij hee�  daar 
bijvoorbeeld mark� nforma� e moeten 
verzamelen, een keer informa� e uitgezocht 
over Duitse bronbelas� ng die geheven 
wordt op beleggingen en gekeken naar 
business development. “Eens in de zoveel 
� jd had ik een vergadering in Hilversum, dat 
was om zeven uur vertrekken uit Groningen 
en was ik weleens om � en uur ’s avonds 
thuis”. Toen ik vroeg waarom hij dat deed 
zei hij het volgende: “Hoeveel je uit je stage 
haalt bepaal je zelf, je kan de normale uren 
maken, maar als je je inzet zijn er zoveel 
mogelijkheden”. Zichzelf inze� en hee�  hij 
zeker ook wel gedaan. Ton was zelfs een 
keer 12 uur lang op kantoor. 

“Op het mbo begonnen we met coderen! 
Weet jij nog wat dat is?”

Het was ook geen interview van iemand van 
de Hanzehogeschool, als ik ook niks had 
gevraagd over duurzaamheid natuurlijk! 
Toen ik Ton vroeg over duurzaamheid en 
hoe dat toe te passen is voor bijvoorbeeld 
bedrijven, reageerde hij met het 
volgende antwoord “Duurzaamheid is 
heel normaal. Het levert zelfs geld op. 
Ledlampen bijvoorbeeld zijn de beste 
op� e voor het verlichten van een bedrijf 
en je studentenkamer”. Voor hemzelf 
reageerde hij zo: “Zoveel mogelijk fi etsen, 
zo blijf je fi t en bespaar je geld. Zo ben je 
er ook onbewust mee bezig. Er zijn zoveel 
manieren om duurzaam bezig te zijn. Ik 
woon in het hartje centrum van Groningen. 
Ik kan overal komen zowel met de fi ets als 
het openbaar vervoer. En met het openbaar 
vervoer kan ik ook nog in de trein studeren 
of werken”.

In zijn vierde jaar moest hij natuurlijk 
een scrip� e gaan schrijven. Als vraag had 
hij als eerste: “Hoe kan ik een slachterij 
fi nancieren” en via een vriend en tevens 
collega is hij uiteindelijk bij Social Impact 
Bond gekomen. Vergis je niet, ook zit het 
woord bond in de naam, dit gaat niet over 
obliga� es. Deze Social Impact Bonds is een 
contract tussen organisa� es die een bepaald 
doel willen bereiken en investeerders 
die er privaat geld in stoppen. Financieel 

rendement wordt alleen behaald als het 
doel is bereikt. Dit deed hij bij zijn nu 
huidige werkgever, Gebiedscoöpera� e 
Westerkwar� er. Momenteel is hij daar 
werkzaam als Junior projectmanager. 
Hij is daar bezig met het schrijven van 
een voorstel om de werkloosheid terug 
te dringen op basis van de theorie van 
de Social Impact Bond. Dat is niet al� jd 
makkelijk, er komt namelijk veel bij kijken. 
Hij gaf een reden die de FRE-studenten 
vast leuk vinden “Er zijn te veel regels, 
de fi scale wetgeving is heel complex in 
Nederland”. Voor wie de Gebiedscoöpera� e 
Westerkwar� er niet kent. Het is een 
organisa� e die zich bezighoudt met 
verbeteren van de regio Westerkwar� er, een 
regio ten westen van de stad Groningen. 
Zoals het terugdringen van werkloosheid. 
Toen ik hem vroeg hoe lang hij nog bij 
Westerkwar� er wou blijven werken, zei hij 
het volgende: “Uiteindelijk wil ik in mijn 
carrière in het buitenland gewerkt hebben”. 
Ik vroeg hem wat hij in de toekomst wou 
gaan doen. “Over 20 jaar wil ik CFO zijn van 
een bedrijf. Een leuk vooruitzicht als je mij 
vraagt”.

Ton is waarschijnlijk wel al gewend aan 
de lifestyle van een CFO. Op het moment 
studeert hij aan de RUG, werkt hij als 
Junior Projectmanager en hij is nog steeds 
ac� ef bij meerdere studieverenigingen. 
Ik vroeg hem hoeveel uren hij op een dag 
maakte “Ongeveer � en uur per dag, als 
mijn vrienden met mij willen afspreken dan 
moeten we dat ook een paar weken van 
tevoren inplannen, hahaha”. Ook � jdens zijn 
� jd op de Hanzehogeschool was Ton al vaak 
ac� ef bij studieverenigingen, daarnaast was 
hij ook honoursstudent en student assistent. 
Hij is tot nu toe bij vijf studieverenigingen 
ac� ef geweest. 
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 Interview met Amanda
Hoe kwam je erbij om Fiscaal Recht en Economie te 
gaan studeren? 

Op de havo heb ik des� jds gekozen voor het profi el 
economie en maatschappij. Enerzijds lagen mijn 
interesses bij de economische vakken en studies, maar 
anderzijds leek rechten mij ook erg interessant. Naar 
aanleiding van de informa� e op opendagen heb ik 
me uiteindelijk ingeschreven voor de opleiding Fiscaal 
Recht en Economie.
 
Heb jij in één jaar jouw propedeuse gehaald?

Ja!

Ik heb gespiekt op je LinkedIn, hoe kwam je erbij om 
stage te lopen bij de Belas� ngdienst?

De stage bij de Belas� ngdienst vormde in mijn derde jaar een vast onderdeel van het 
curriculum. Binnen de Belas� ngdienst kon je vervolgens solliciteren voor een specifi eke 
afdeling: MKB of Grote Ondernemingen. Ik heb toen gekozen voor de afdeling Grote 
Ondernemingen op loca� e Groningen. Deze afdeling is verantwoordelijk voor de behandeling 
van de grootste organisa� es in Nederland. Mijn werkzaamheden bestonden voornamelijk uit 
het beoordelen en controleren van aangi� en op aanvaardbaarheid, juistheid en volledigheid. 
Daarnaast heb ik vragenbrieven opgesteld en bezwaren afgehandeld.

In het vierde jaar moest je zelf jouw vakken kiezen, welke vakken heb jij toen gekozen? 

Ik heb er voor gekozen een aantal vakken uit de pre-master Fiscaal Recht te volgen. Hierdoor 
kon ik na de Hanze sneller instromen in de master Fiscaal Recht. De reden dat ik hiervoor 
gekozen heb was met name � jdswinst. Veel studiegenoten kozen voor een minor of periode 
in het buitenland, maar mede vanwege mijn nevenac� viteiten was dit niet prak� sch. 

Je hebt veel extra dingen gedaan naast jouw studie: een student-assistentschap, 
voorzi� er van de studievereniging, het Honours Talentprogramma etc. 
Wat was volgens jou het meest waardevol en waarom?

Ik heb ten aanzien van mijn nevenac� viteiten niet een specifi eke voorkeur. De ene ac� viteit 
leidde er vaak toe dat ik in aanraking kwam met de andere. Zo kwam ik in het eerste jaar 
toevalligerwijs in aanraking met het Honours Talentprogramma vanwege mijn cijfers. Via dit 
programma ben ik daarna student-assistent geworden en daarna zijn de andere ac� viteiten 
op m’n pad gekomen. Ik heb alle ac� viteiten als waardevol ervaren, omdat ik hierbij aan 
competen� es hebben kunnen werken die minder aan bod komen � jdens de studie. Denk 
hierbij vooral aan netwerken en het ontwikkelen van presenta� evaardigheden en so�  skills. 

Hoe kwam je erbij om stage te lopen bij PwC?

Met studievereniging Avoir Fiscal hebben wij een aantal kantoorbezoeken georganiseerd. 
Tijdens een binnenlandse reis zijn we toen op bezoek geweest bij PwC. Naar aanleiding van 
een LinkedIn-bericht en een daaropvolgend leuk kennismakingsgesprek heb ik gesolliciteerd 
voor een afstudeerstage. Tijdens deze stage heb ik drie dagen meegewerkt op de afdeling 
Tax Repor� ng & Strategy. De overige twee werkdagen heb ik toen besteed aan mijn 
afstudeerscrip� e.
 

Hoe kwam je erbij om door te gaan studeren op de RUG?

Dit voelde als een logische vervolgstap. Ik had de ambi� e te gaan werken op de 
adviesafdeling van een groot kantoor. Over het algemeen is het behalen van de master 
Fiscaal Recht een vereiste om als starter aan de slag te kunnen gaan.

Waarom ben je bij Deloi� e gaan werken? 

Nadat ik was afgestudeerd van de Hanze, moest  ik nog één vak uit het schakelprogramma 
afronden om tot de master te worden toegelaten. Doordat ik de andere vakken al � jdens 
het hbo had gedaan, had ik nu wat extra � jd over naast mijn studie. Ik wilde daarom 
graag werken en prak� jkervaring opdoen. Bij Deloi� e hadden ze een vacature openstaan 
als werkstudent op de afdeling Business Tax. De advisering op deze afdeling behelst 
onder andere vennootschapsbelas� ng, fi scale planning, compliance en due diligence. 
Ik was op zoek naar een stage of werkstudentschap in de advisering met als focus 
vennootschapsbelas� ng, dus besloot te solliciteren. 

Hoe bevalt je werk tot nu toe en waarom?

Inmiddels werk ik ongeveer 1,5 jaar voor Deloi� e, tegenwoordig als Junior Analyst. Mijn 
werkzaamheden zijn best wel uiteenlopend. Ik houd me voornamelijk bezig met het opstellen 
van adviezen op het gebied van vennootschapsbelas� ng. Hierbij komen behalve het schrijven 
van het advies ook andere werkzaamheden kijken, zoals het voeren van klantbesprekingen, 
overleggen met de Belas� ngdienst, afstemmen met collega’s, volgen van cursussen etc. Ik 
ben vooral werkzaam voor klanten uit de zorgsector. Daarnaast doe ik vanuit Deloi� e ook 
regelma� g mee aan evenementen die worden georganiseerd vanuit de studieverenigingen 
van de RUG en Hanze. 

Wat hee�  een groot kantoor volgens jou dat een klein kantoor niet hee� ?

Over het algemeen hee�  een groot kantoor een interna� onale klantenportefeuille. 
Daarnaast denk ik dat een groter kantoor klanten in bredere zin kan adviseren, doordat het 
verschillende exper� ses in huis hee�  (bijv. tax en consultancy). Als starter kun je dan ook nog 
vele kanten op en ontdekken wat je leuk vindt en waar je talenten liggen.

Waarin heb jij volgens jou een voorsprong met jouw hbo-achtergrond op je collega’s? 

Ik ervaar de hoeveelheid prak� jkervaring die je opdoet op het hbo als het grootste voordeel. 
Ik heb verschillende stages en ac� viteiten gedaan � jdens het hbo. Op de universiteit was hier 
wellicht minder ruimte voor geweest. 

Mocht je geïnteresseerd zijn in Deloi� e: ook op hbo-niveau staan er op dit moment 
vacatures open in Zwolle en Amsterdam! Meer informa� e hierover is te vinden op www.

werkenbijdeloi� e.nl of stuur mij een berichtje via LinkedIn! 
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Gala
Op 29 maart hadden wij het gala van verschillende studieverenigingen. De voorbereiding van 
dit gala was voor mij hetzelfde als mijn eindgala op de middelbare school. Dit begon met het 
uitzoeken van een jurk. Ik vind het al� jd erg leuk om te zien hoe iedereen zijn eigen draai aan 
een jurk/pak gee�  � jdens een gala. Het thema was “Once upon a � me” en dit thema werd 
ook weer door iedereen apart verwerkt in zijn/haar ou� it. 
Vervolgens ben ik, voorafgaand aan het gala, samen met mijn vriendinnetjes van dit jaar gaan 
dineren en klaar maken voor het feest. Super gezellig om dit zo samen te doen!

Eenmaal aangekomen op in Huize Maas was de sfeer erg goed! Het was leuk om met 
verschillende verenigingen in contact te komen, iedereen zag er netjes uit en voor slechts 
€20 kon iedereen onbeperkt drankjes doen. Kort om, top geregeld! Ook was er een band 
aanwezig die een gezellig sfeertje creëerden waardoor er lekker gedanst werd door iedereen. 

Deze leuke avond werd vastgelegd door een fotograaf en deze foto’s kun je vinden op de 
facebookpagina van het gala.

Ac� eve ledenavond

Op 19 april was de ac� eve ledenavond. We zijn met het bestuur, alle commissies en de 
Raad van Toezicht gezellig wat gaan eten bij Huize Maas. Vervolgens zijn we naar de Toeter 
vertrokken. Hier hebben we een pubquiz gedaan. De commissieleden en de bestuursleden 
werden verdeeld in verschillende teams. Op deze manier leerden we hen ook beter kennen. 
Er waren 8 verschillende rondes waaronder muziek en fotoronde. De uiteindelijke winnaars 
kregen een leuk picknickpakket en een shotje in de kroeg. 
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In this world, nothing can be said to be certain except death and taxes. I am not going to 
argue with these famous words of Benjamin Franklin but I dare to challenge whether he 
meant accoun� ng for income taxes.

It is generally known that in the last three years, corporate tax payers have faced increased 
scru� ny from various stakeholders. Regulators, tax authori� es, supervisory boards and 
especially the media have shown increased interest in (tax) repor� ng and the disclosure of 
taxes. One of the reasons for this increased interest lies predominantly in the complexity 
and unfamiliarity of the accoun� ng for income taxes as it requires two very diff erent worlds 
– accoun� ng and tax – to converge. Also we see the interest in and rules regarding the 
disclosure of non-fi nancial (and diversity) rise signifi cantly. Meaning disclosures around 
environmental protec� on, social responsibility, diversity and the like.

If we limit ourselves to the disclosures of income taxes there used to be a lack of guidance 
in rela� on to the accoun� ng of uncertain tax treatments and the required disclosures. If 
was only very recent that IFRIC 23 was published that provides the required guidance in 
this respect. This being said, the income tax disclosures as required by IAS 12 are generally 
only read by fi nance professionals, while the disclosures required under the non-fi nancial 
disclosure direc� ves and the various non-public and public country-by-country repor� ng 
ini� a� ves are read by non-professionals as they are o� en openly discussed and reproduced 
in the public press.

Looking through mul� ple lenses

This dynamic requires even more thought and care prior to the publica� on and explana� on 
of such informa� on. Due to the complexity of income taxes and the diversity of tax law 
around the world, these income tax numbers are o� en misunderstood or misinterpreted by 
the public.

This was always the case and will always be the case if we – as tax advisors - don’t train 
ourselves to think and look at a ‘tax treatment’ through mul� ple lenses. We have to realize 
that in addi� on to the tax technical angle and the conclusion whether a ‘tax treatment’ is 
measured at remote, possible or probable there is an addi� onal measurement added to our 
pallet. New to our yards� ck is the Purpose. We have to ques� on ourselves how the diff erent 
stakeholders look at certain ‘tax treatment’ and we have to openly debate what they view, 
what they believe is righteous. Essen� ally, we have to add the measurement of society to our 
profession. If, and only if we include the Purpose in our everyday work we can build trust in 
society and solve important problems.

I strongly believe that it might well be the case from a tax technical perspec� ve we can 
conclude that a certain tax treatment is considered probable, hence we reach the probable 
(i.e. 50%) threshold that a taxa� on authority will accept an uncertain tax treatment but that 
we do not reach the Purpose threshold, hence that the society will accept an uncertain tax 
treatment.

Trained professionals

To give an example of this situa� on. The European Commission ruled that Starbucks received 
State Aid from the Netherlands but the Dutch tax authori� es and the Government do not 
agree with the European Commission and appealed against this verdict. Clearly, a situa� on 
where the taxa� on authority (or the Netherlands) accept(ed) an uncertain tax treatment 
(a treatment that was also discussed and agreed upon in a ruling), while the European 
Commission does not accept this. I am not saying that the view of the European Commission 
equals society’s view but reading the numerous ar� cles on taxes in the media and simply 

talking to friends learn me that the view of society seems more refl ected in the thoughts and 
ac� ons of Margrethe Vestager than in those of Menno Snel.

It is this dynamic of the interac� on between the tax technical perspec� ve and the view(s) 
through diff erent lenses that requires the assistance of trained professionals to explain and 
unravel the true story of the income tax numbers published.

In my view, being aware of the various lenses that have a look at- and an opinion of our 
profession and the no� on that the call for disclosure and transparency is something that can 
no longer be ignored, is the single

most important skill the tax professional of the future needs. We have to open up our 
thinking as tax professionals and not limit ourselves to focussing on “one” sided perspec� ves.

Thus, we would like to invite you to get to know us and learn about the Journey of the Tax 
Professional of the future and the true Purpose of our profession. Please do not hesitate to 
contact me or the recruiters of our Tax department for more informa� on about possibili� es 
at PwC.

Tjeerd van den Berg
Partner, PwC Netherlands - Tax Repor� ng & Strategy

About Tjeerd
Tjeerd van den Berg is a Partner in PwC’s Tax Repor� ng & Strategy 
team where he leads the Netherlands & EMEA Tax Accoun� ng 
Services team. He has 18 years of interna� onal tax experience, 
focused on assis� ng predominantly listed mul� na� onals on a broad 
variety of Tax Repor� ng & Strategy topics.

Tjeerd van den Berg 
Partner , PwC Netherlands 
Tel: +31 (0)88 792 10 19

Desi de Bruin
Recruiter professionals Tax & Le-
gal en Staff  & Support, 
PwC Netherlands
Tel: +31 (0)88 792 62 03

Gabriella Khohonggiem
Recruiter studenten & starters 
Corporate Tax en Indirect Tax, 
PwC Netherlands
Tel: +31 (0)88 792 61 50

Joanne van Gurp
Recruiter Tax Repor� ng & Strate-
gy, 
PWC Netherlands
Tel: +31 (0)88 792 17 79

Contact us

Tax professionals of the futureTax professionals of the future
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LinkedInLinkedIn

Dinsdag 24 april was er een workshop over LinkedIn en was georganiseerd en werd 
gehouden door twee recruiters van MTH. Na een korte introduc� e van beide dames, werd er 
ingegaan op het ‘perfecte profi el’. Welke dingen zijn een pre of juist een complete a� napper 
volgens veel recruiters.  Nadat ze uitgepraat waren hadden wij zelf de kans om aan de slag 
te gaan met het maken van het account. Er werden veel vragen gesteld en er werd overal 
uitgebreid op in gegaan. Het was een erg interessante voorlich� ng en er werd veel informa� e 
gegeven. Zeker een aanrader als het volgend jaar weer wordt gegeven.

Tips om je LinkedIn profi el professioneel te maken:
1. Een goede eerste indruk met een professionele foto
2. Gebruik een pakkende headline
3. Voeg een samenva�  ng toe
4. Vertel waar je werkt of gewerkt hebt
5. Wat voor opleiding je hebt gevolgd?
6. Vraag je netwerk om aanbevelingen
7. Pas je URL aan
8. De extra’s invullen

 

Interview met Joris
Waarom heb je in de eerste instan� e gekozen voor deze opleiding?

Toen ik van de middelbare school kwam had ik al een passie voor economie. Daarom heb ik 
enkele open dagen bezocht, daar sprak het interna� onale karakter van de lesstof mij aan. 
Banken zijn natuurlijk gebonden aan alles wat er in de rest van de wereld gebeurd, dat was 
� jdens de crisis behoorlijk duidelijk geworden en dat bleef mij fascineren. Vandaar mijn keuze 
voor Financial Services Management. 

Wanneer ben je begonnen met jouw opleiding en in welk jaar hoop je jouw bachelor 
behaald te hebben?

Nu ben ik bezig aan de laatste fase van mijn opleiding, mijn scrip� e heb ik al ingeleverd en 
ben momenteel bezig met de afrondende stage. Ik ga er dan ook vanuit dat ik aan het einde 
van dit schooljaar mijn bachelor diploma heb. 

Welke beroepen spraken/spreken jouw aan?

Momenteel loop ik stage bij een fi nancieel adviesbureau, voornamelijk in verzekeringen. Dat 
spreekt mij zeker aan. Eerst wil ik echter nog doorstuderen, volgend jaar eerst een premaster 
Interna� onal Economics en dan ga ik mijn best doen het jaar erop toegelaten te worden 
voor de master Philosophy Poli� cs & Economics. Simpel gezegd is dat een opleiding tot 
beleidsadviseur, veel mensen gaan vanuit daar rich� ng de poli� ek of andere interna� onale 
organisa� es, dat is iets waar ik graag hard aan wil werken!

Wat vind je van het samengaan van FSM en FRE?

Het samengaan van de opleiding biedt de mogelijkheid om studenten een bredere basis 
te geven. Eenmaal in het werkveld kunnen zij zich vervolgens heel goed zelf verder 
specialiseren. Toen werd besloten om de opleidingen samen te voegen zat ik in de Ins� tuut 
medezeggenschapsraad, des� jds stemde ik vóór het samengaan, daar blijf ik helemaal bij.

Had je een andere keuze gemaakt als je wist dat de opleidingen samen zouden gaan? 
bachelor uitgesteld/andere opleiding/andere school?

Het plan voor de opleiding ziet er super uit, daarom had ik gewoon dezelfde gemaakt.

In hoeverre voel je je benadeeld?

Mijn opleiding is nu beter dan � en jaar geleden, daar kan ik van profi teren. Het is goed dat de 
Hanze door blij�  ontwikkelen voor de komende genera� es studenten, daar word ik zeker niet 
door benadeeld.

Zie je ook voordelen dat jij alleen een FRE/FSM diploma krijgt?

Het is wel prak� sch dat de opleiding FSM binnen het bank- en verzekeringswezen vrij bekend 
is. Dat maakt het makkelijk om aan te tonen dat de opleiding relevant is voor het werkveld. 
FTA zal dit over enkele jaren echter ook hebben.

Wat zie je jezelf/ga je doen na het behalen van je Bachelor?

Doorstuderen aan de RUG, zoals ik eerder vertelde. Hoewel ik zeker nog eens � jd vrij ga 
maken om veel te gaan reizen. 
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Als afslui� ng kwam een leraar vertellen 
over de kredietcrisis.  Na het bezoek aan de 
universiteit zijn we naar het museum van 
illusies geweest. Vanuit daar ging iedereen 
weer zijn eigen kant op voor de rest van de 
middag. ‘s Avonds was de kroegentocht. 
Hier zijn we gestart met een uur onbeperkt 
drinken met de begeleiders. 

Hierna hebben we nog drie andere 
kroegen bezocht. Bij de laatste kroeg zijn 
we gebleven en is iedereen zelf naar huis 
gegaan als ze dat wilden.
Donderdag hebben we een presenta� e en 
een rondleiding gekregen bij de lokale bank 
van Zagreb. Hier hebben ze verteld over de 
munteenheid. 

Vanuit daar was iedereen de rest van 
de dag vrij om te doen wat ze wilden. ‘s 
Avonds hebben we met z’n alle gegeten en 
spelletjes gespeeld tot het � jd was om naar 
huis te gaan. 

Het was een zeer leuke en geslaagde reis!!!

    Buitenlandse reis    Buitenlandse reis

Hier kwamen wij maandagmiddag aan. Deze 
middag hadden wij nog vrij om de stad te 
verkennen en bij te komen van de lange 
busreis. Vanuit het hostel zijn er groepen 
verschillende kanten op gegaan om uit 
eten te gaan. Na het eten begon het avond 
programma. 

“The crazy 88” Hier werden we 
onderverdeeld in verschillende groepjes 
en moesten we zo veel mogelijk gekke 
opdrachten uitvoeren in de binnenstad 
van Zagreb om punten te scoren. Je kunt 
hierbij denken aan bijvoorbeeld planken op 
een terras of iemand de weg vragen en de 
andere kant op lopen. Door dit spel hebben 
we de binnenstad al even goed verkend. 

Hierna was het � jd om te gaan slapen, 
iedereen was kapot van de reis. 
Dinsdag zijn we weer vroeg opgestaan om 
te gaan ra� en samen met studievereniging 
Check. 
Op loca� e kregen we een wetsuit aan en 

kregen we instruc� es. Vervolgens ging je in 
tweetallen in een boot en werd je van een 
waterval afgeduwd. Dit was super leuk om 
te doen en we hebben echt genoten. De 
gehele rit van watervallen en roeien was 
6 km lang. We hebben hier ook de hele 
middag over gedaan.  
Eenmaal terug 
hebben we 
met Fiscagio 
gegeten bij 
een Mexicaans 
restaurant. ‘s  
Avonds was 
er een thema 
feest bij de bar 
van het hostel. 
Het thema was 
“The 70’s”. 
Woensdag zijn 
we de ochtend 
begonnen 
met een 
bezoek aan 
de universiteit 
van Zagreb. 
Hier hebben 
wij een 
rondleiding 
gekregen 
en een 
presenta� e over de mogelijkheden om bij 
hen te gaan studeren. 

Ook kwam iemand van de studievereniging 
daar vertellen over wat ze allemaal deden. 

Op 29 april vertrokken wij vanaf sta� on Groningen met de bus naar Zagreb (Kroa� ë).
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Waarom heb je in de eerste instan� e geko-
zen voor deze opleiding?

Vanaf groep zes wilde ik al advocaat worden 
en mijn lievelingsvak was al� jd rekenen. Dus 
dat ik iets met recht en iets met cijfers 
wilde wist ik al vanaf hele jonge lee� ijd. 
Fiscaal recht is was dat betre�  de beste 
combina� e van die twee dingen. Dit is de 
reden dat ik heb gekozen voor de opleiding 
Fiscaal Recht en Economie

Wanneer ben je begonnen met jouw 
opleiding en in welke jaar hoop je jouw 
bachelor behaald te hebben?

Ik ben in 2013 begonnen en hoop eind dit 
jaar klaar te zijn! 

Welke beroepen spraken/spreken je aan?

Zoals ik eerder al zei wilde ik vroeger al� jd 
advocaat worden, dat is nu wel veranderd. 
Ik wil nu graag Belas� ngadviseur worden. 

Wat vind je van het samengaan van FSM en 
FRE?

In eerste instan� e was ik niet heel 
enthousiast, omdat ik zelf Fiscaal Recht en 
Economie studeer vind ik persoonlijk dat wij 
niet echt iets hebben aan het bank en 
verzekeringswezen gedeelte. Maar in het 
oude curriculum zaten ook andere algemene 
vakken waar je als fi scalist ook niet echt iets 
aan hebt. Dan heb je veel meer aan het bank 
en verzekeringswezen, dus in die zin vind ik 
het goed dat er iets is veranderd. Toch vind 
ik het wel jammer dat op mijn diploma straks 
‘Finance Tax & Advice’ staat terwijl ik nog echt 
Fiscaal Recht en Economie heb gestudeerd.
 
Had je een andere keuze gemaakt als je wist 
dat de opleidingen samen zouden gaan?
bachelor uitgesteld/andere opleiding/
andere school?

Misschien dat ik dan vwo had afgemaakt in 
plaats van havo te gaan doen en had ik 
Fiscaal Recht op de universiteit gedaan, maar 
dat is natuurlijk las� g te zeggen.

In hoeverre voel je je benadeeld?

Het enige nadeel is, maar dat ligt aan mijzelf, 
dat ik nu soms vakken uit het nieuwe 

curriculum moet doen ter vervanging van de 
oude vakken die meer punten waard zijn dan 
het vak die ik in eerste instan� e moet doen. 
Dit kost dus meer � jd. Maar dat ligt aan 
mijzelf omdat ik het ook in de eerste kans 
had kunnen halen! 

Zie je ook voordelen dat jij alleen een FRE/
FSM diploma krijgt?

Ik ben waarschijnlijk net na de zomer klaar, 
dus ik krijg alsnog een FTA-diploma. 
Dat vind ik wel jammer, omdat ik die 
opleiding eigenlijk niet gedaan heb! 

Wat zie je jezelf/ga je doen na het behalen 
van jouw Bachelor?

Ik ben aan het afstuderen bij Flynth adviseurs 
en accountants, daar wil ik en mag ik ook 
blijven nadat ik klaar ben! Misschien ga ik 
nog de master erachteraan doen, maar daar 
ben ik nog niet helemaal over uit. 

Waarom heb je hiervoor gekozen en niet 
voor één van de vele andere op� es?

Ik werk nu sinds mijn tweede studiejaar al bij 
accountantskantoren en ik vind het werk 
superleuk. En zodra het wel begint te 
vervelen kan ik al� jd nog een van de vele 
andere op� es gaan doen natuurlijk! 

Welke voor- en nadelen hebben invloed 
gehad op het maken van deze keuze?

Het voordeel is natuurlijk dat ik het werk 
superleuk vind, het nadeel is misschien wel 
dat het werk op den duur gaat vervelen als 
je veel dezelfde dingen gaat doen. Maar dan 
kan je dat al� jd aangeven en dan is er al� jd 
de mogelijkheid om andere werkzaamheden 
op te pakken!
  
Wat hoop te bereiken met de ervaring die 
je hebt opgedaan op het hbo?

Ik denk dat ik het meeste heb gehad aan de 
stage en aan de belas� ngrecht vakken, deze 
kennis kan ik meteen al toepassen in de prak-
� jk. Ik hoop hiermee te bereiken dat ik geen 
fouten maak � jdens mijn werk. En dat ik door 
de prak� jkervaring door de stage en de bij-
banen alles snel oppik en zo snel mijn eigen 
klanten kan krijgen. Zodat ik deze klanten al-
� jd goed advies kan geven. 

Interview met HildeInterview met Hilde

The best place to kickstart your career? That is for you to decide. We just want to 
explain what we believe makes working at PwC so special. It is the combination 
of an ambitious inspiring environment, with attention to your own idea’s and 
plans. Continuous improvement through cooperation. That is what takes our 
clients and our profession forward. And you too of course. We want to meet you.

Grow beyond your 
wildest expectations 

Take the opportunity of a lifetime
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Dank aan & AgendaDank aan & Agenda

Dit magazine is mogelijk gemaakt door:

Alain Jorna
Amanda Talsma
Amber Paardenkoper
Emiel Boersma
Hilde Postma
Jesca Andringa
Joris Vierhout
Manon Heidema
Mirko Masselink
Sco�  Bakker
Theo van Mal
Ton Kremer

De Belas� ngdienst
Accon avm
Bentacera
PwC
Loyens en Loeff 
SRA
Meijburg & Co 
Register Belas� ngadviseurs

Commissieleden gezocht!
Voor aankomend collegejaar zijn wij weer opzoek naar enthousiaste studenten voor de 
commissies. Vanaf volgend jaar hebben wij een Symposiumcommissie, Magazinecommissie 
en Reiscommissie. 
De Symposiumcommissie is verantwoordelijk voor het organiseren van een leerzame dag. 
Op deze dag staat onze studie centraal en worden er op het symposium, binnen het thema, 
verschillende lezingen gehouden. De commissie bedenkt het thema, zoekt hier sprekers bij, 
wer�  de partners en zorgt dat gedurende het symposium, alles goed verloopt. 
Binnen de Magazinecommissie houd je je onder andere bezig met het opstellen van het 
magazine, die twee keer per jaar wordt uitgegeven. De commissie bedenkt het thema, 
zoekt schrijvers voor de ar� kelen, ac� viteiten en kantoorbezoeken, neemt interviews af en 
ontwerpt de lay-out van het magazine.
Ook zoeken wij commissieleden voor de Reiscommissie. Hier ben je verantwoordelijk voor 
het organiseren van een binnen- en buitenlandse reis. De buitenlandse reis organiseer je 
samen met de andere twee studieverenigingen van de FEM, SV Check en HSE Faktor. Als 
reiscommissie regel je, naast de loca� e, het vervoer naar bestemming, het verblijf en de 
ac� viteiten. 

Hopelijk is er volgend schooljaar weer de gelegenheid om net zulke leuke commissie te 
kunnen samenstellen als dit jaar! Voor meer informa� e kun je al� jd mailen naar 
info@fi scagio.nl of één van de bestuurs- of commissieleden aanspreken. 
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Samen met Farah werken aan de Belastingdienst van de toekomst?

Ga naar werken.belastingdienst.nl/ fi scaal.

www.werkenvoornederland.nl

Samen met Farah werken aan de Be ast ngd enst van de toekomst?Samen et ara we ke aa de ela tin die st v n d to komst?

Dit is Farah. Behandelfunctionaris
    bij de Belastingdienst.

Zij helpt de maatschappij door met 
 haar afdeling miljoenen euro’s op 
     te sporen in het buitenland.


